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Éhségsztrájkot kezdtek a Csillagbörtönben 
a kommunista szervezkedés vádlottjai 

01 , Délmayyarorszán munkatársától.) A 
kommunista-szervezkedés ügyében áprilisban 
letartóztatott gyanúsítottak jelenleg a Csillag-
börtönben ülnek vizsgálati fogságban. A ki-
szivárgott hírek szerint t vizsgálati fogságban 
tévő husz gyanúsított napokkal ezelőtt éhség-
sztrájkba kezdett és azóta nem hajlandók ön-
szántukból semmiféle táplálékot magukhoz 
venni. A börtöaigazgatóság elhatározta, hogy 
mesterséges utón fogja az éhségsztrájkotokat 
táplálni. A börtöaorvofok gumitömlőn keresz-

tül folyékony táplálékot adtak be a sztrájkoló 
gyanúsítottaknak. A kiszivárgott hirek szerint 
a sztrájk Sállal és FOrst kivégzése után kez-
dődőit 

Az éhségsztrájkoló gyanúsítottak egyébként 
augusztus végén kerülnek a szegedi törvény-
szék Gómórg-tanácsa «lé- A bíróság az öt 
napra tervezett főlárgyalást tekin ettél a nagy-
számú vádlottra, tanura és ügyvédre, az es-
küdtszék! teremben tartják meg. 

Életre kell hívni a filharmonikus zenekart 
rnk v&ros közönségének Össze kel l fogni Szeged zenei kuilwAJft érdekében 

(A D é l m a g y a r o r i s á g m u n k a t á r s á t ó l ) 

A Szegedi Filharmonikus Egyesület, m!nt Isme-

retes, egy év óta szünetelteti működését Három 

zenekari hangverseny volt ugyan az elmúlt té-

len, ezeket azonbrn a hon véd zenekar rendezte meg-

hívott vendégek részére, . 

A D é l m a g y a r o r s z á g ezt a kérdést nagy 

norflerejénél fogva állandóan felszínen tartotta és 

most hogy közeledik az uj szezon, újból mun-

kába kezd, mert nem maradhat Szeged ugyan 

akkor filharmonikus zenekar n'lkűl, amikor Deb-

recennek, Miskolcnak. Pécsnek, sőt Kecskemétnek, 

Szentesnek ás Csongrádnak is van filharmonikus 

zenekara. t 

A mai nappal elkezdjük azoknak a tényezőknek 

a megszólaltatását «kiknek hivatali, társadalmi, 

vagy közéleti pozíciójuknál fogva elsősorban köte-

lességük est az ügyet felkarolni Örömmel állaptt-

juk mag mindjárt az első nyilatkozatokból, hogy 

aagy megértés nyilvánul meg a kérdéssel szem-

ben és olyan Ivniok hallatszanak, hogy nemcsak 

hogy újból életre kell hlvnl a filharmonikus zene-

kart, hanem a nehéz viszonyok ellenére ls mindent 

el kell kf.vevnl annik az érdekében _ hogy u eddi-

ginél nagyobb, teljesebb, tökéletesebb és szebben 

működni lcépes filharmonikus z^n"karunk legyen. 

AB első nyilatkozatok a következők; 

dr. Pálfy József 
polgármasterbelyettes a következőket móudo'-ta: 

— Rendkívül fonto'n k tartom, hogy Szcgedeo 
kitűnő és nagy Wada'ok.M hivatott fllharmén kus 
zenekar működjön. En iek a működésnek nemcsak 
Szegedre, hanem az egész délvidékre ki kell hatni. 
Szinte azt mondha n'im, hogy röstelkednünk kell 
amiatt, hogy eddig nem alkottik meg a nagy fii-
harmonikus zen kart da bizton hiszem, hogy erre 
a k ö z e l j ö v ő b e n sor ke rü l . Hangsutyo om. 
hogy a Filharmónikus Egvesftlet nem szfn meg, 
csak s z ü n e t e l t e t i működésé t és átmene-
tileg a katonaság segítségével volt cSfk keresztül-
vihető a mai megoldás. így azonban nem maradhat, 
mert ez nem az, amit a Filharmonikus Egyesület 
szeretne. Persze a dolog jelen ékrnv része az anya-
giakon múlik. 

— Az állam korábban két ezer pengő se-
gé l l ye l támogatta az egyesületet, amit később 
500 pengőre redukáltak. A város ls adott segélyt 
a filharnJóniku^oknak és a p«'n*<igyi bizottság épen 

most emelte fel a legutóbb élvezett ezerpengős 
segélyt k é t e ze r pengőre. Enn k az ősszegnek a 
segitségével az ősz f o l y a m á n megkísérel-
j ü k a f i l h a r m ó n i á t u j é le t re h l vn l , ami 
persze ezenfelül kizárólag u közönség és a katoni-

Belvárosi Mozi SSS^'*^ 
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megrendítő erelü én mélységet halásu film, e l«g 
nagyobb»zerfl ko'k'n Fő*iereptő: 
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ság támogatásával érhető el « tűnő programmá 
remélem, h>gy a közönig nagv érdeklődésére la-
bet számi tani Kekem, mint e n knek minden törek-
vésem az lesz, hogy a filharmónia újból nagy 1* 
gy«n. . . 

— Ujböl megkíséreljük, hogy az államtót is kap-
junk támogatást A vános közönség nek keU most 
összerogm, hogy murik iánkban támogasson, hissen 
a filharmónia a szakértők szerint is kiváló erőkből 
áll, élén Olyan nigySzérü karnaggyal, mint Flchtner 
Sándor. Szerintem azcri>an be ke l l v o n n i a 
m ű k ö d é s b e az összes zenebarátékat és 
a j ó l k é p z e t t muzs ikusokat is. Ilyen mó-
don kétségtelen, hogy uj éietr.j keltjük a filharmó-
niát 

» W iívs'.V'j.V 

Anfos Kálmán 
orgonaművész Így nyilatkozott: 

— Amikor két éVvéT ezelőtt Berlinből Sze-
gedre kerültem, meglepetéssel konstatáltam, 
hogy milyen kitűnő filharmonikus zenekar mű-
ködik a városba^ Annyival,, inkább sajnál-
tam, hogy tavaly a Filharmonikus Egyesület 
a súlyos gazdasági helyzetre való tekintettel 
kényte'eh volt működését felfüggeszteni. El-
tekintve attól, hogy az ország második váro-
sában egy szimfónikus zenekar olyan elemi 
kulturkővetelmény, amelynek minden körül-
mények között meg kell lennie, — a város 
közönsége is kívánja, hogy legyen egy ilyen 
zenekarunk. Ha pedig van ilyen kitűnő testü-
letünk, akkor minden tényezőnek össze kell 
fogni annak Sz érdekében, hogy ennek a les. 
lületnek a zavartalan működé» biztosítva le-
gyen. A Szent Erzsébet legendájának előadá-
sa során személyesen is alkalmam volt meg-
ismerni azt a nagy lelkesedést és osztatlan 
odaadást, ami a szegedi zenészeket áthatja. 

— Mint hallom, a város szem előtt tartva 
a kérdés rendkívül fontosságát, igyekszik a 
lehelőséghez képest Szeged zenekari egyesü-
letét támogatni. Meg vagyok győződve, hogy 
amennyiben ugy a város, mint. a közönség 
kellő megértéssel támogatja filharmoniku-
sainkat, az együttes istiiét százszázalékos inten. 
zitással tudja majd teljesíteni azt,a művészi 
feladatot ¿mire hívatott 

Vitéz dr. Gárgyán Imre 
zenebizottsági tag a következőket mondotta: 

— Olyan nagy kulturvártrn k", mint Szeged, 
régen hajlékot kellett vo'm már cmc'n; a zenének] 
Saját magunkban keU kerenink a hibát, hoey an-
nakidején, amll-o: rmyt mindent épi'ettünk, erre 
nem gondoltunk, f mái adottságokban ''nincs 
más hátra, mini egyesült erővel uj életre kelteni 
ezt az intézményOnket. 

dr. GrOner István 
zeneblzottsági tag ezeket mondotta; 

—Ugy a városi közgyűlésen, mint a zenebizott-
ságban ismételten sürgettük a Filharmonikus 
Egyesület újjászervezését és a hangversenyek 
újra való megkezdését. Ez az egyesület nagy 
szolgálatot tett a szegedi zenei életnek és 
megszűnése ép c!y veszteség, mint az ope-
raelőadások szünetelése Szcgsden évekkel ez. j 
előtt magS3nívóju és fejlett ze ei élet volt és 
sivár visszafejlődés az, hogy kulturi-ényeink I 
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kösMt, a nehéz gazdasági viszonyok miatt le 
kell mondanunk a zene nevelő, üdülést és pW 
hemist nyújtó élvezetéről is. A füharmonlka. 
sok működésének újra való Uaegfcwdése az 
Iltetrikes hatóságok és tényezők támogatása 
mellett ugy volna kerezttülvihető. hogy 
nemcsak a régi bérlők valamennyien, ha-
nem mindén zenekedvelő — aránylag olcsó 
bérletét vagy jegyét biztosítaná és igy az anya-
gi akadályuk elhárithatók volnának. Nagy 
eredmény, üdvöt á l kívánatos voltat a se-
rei iHet újjáéledését lt W U M % 

Holttestet fogtak ki a Tiszából 
M. Ipélmagyarorszáa ma 

dán délután az Alsótlszapartoh •akács-
fü'Jfrvul szemben az ujszegedi oldalon «07 
férfi holttestét fogták ki a folyóból. A rend-
Őri Mufttság megállapította, hogy e holttest 
Fricska János katonával azonos, aki hétfőn, 

fürdés közben fulladt a Tiszába. A * 
a közrendésaeU kórház halottaskamrá. 

Orvos, kut, ut 
Szatymazon 

talt egészségügyi viszonyokról terjedelme? Je-
leütésben. szápolt he. A mhiiszter a szak-' 
felügjelő kifogásalt leiratban közölte a város-
sal. A kifogások között szerepelt a szatymazl 
kerületi itiztf o<Vos Kútja is, amelyről a siak-
felügyelő megállapította, hogy vize ivásra nem 
használható és meg van fertőzvo. 

A polgármesterhelyettes g leirat alapján tfa-
sitotta a mérnöki hivatalt, hogy a kut kijaví-
tásának tervét készítse el, esetleg egy u j kut 
farásának költségeit számítsa ki. A mérnökség 
bejelentette a polgánnesierbelyettesnel^ hogy; 
a szatymazl kut kijavítása 000 pengőbe ke-
rülne Northon rendszerű kut elkészítése 1800 
pengőin, ha pedig rendes ártézi kutat fúrná-
nak, ennek költségűi 3500 pengőt tennének k i 

A kutügy kérdésének tárgyalása közben fu-
tott be a szatymazi gazdáknak az a kérése, 
hogy a vóros a legsürgősebben ,'iozassa rendbe 
a sza.'ymazt orvosiakhoz vetető utat. amely 
most is lehe'etlen állapotban van, esős idő-
ben jiirhatatlan. A mérnöki hivatal" számí-
tása szerint a kut és ar ut elkészítése mintegy 
halezer pengőbe kerülne. 

A tárgyalások közben olyan megoldás me-
rült fel, hogy nem lehetne-e a szatymazl orvos 
lakását áthelyezni a régi szeszgyár épületének 
helyére, arait lebontanának és a kikerüld 
anyagból építenék fel az u j orvoslakot. Itt 
ttgyanls ártéziviz van. a vfiros a két kérdést 
így oldhatná meg a legolcsóbban. A mérnök-
ség, most ilyen irányban végez számításokat 

CíO'Orlflk, péntek, 
szombat Korzó Mozi 

Ereta Garbó ós Conrad Nagel 
mesteri alakításéra) 
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